
 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 
PARLAMENTU ČR

Sněmovní 4, 118 26 Praha 1

HOSPODÁŘSKÝ VÝBOR
7. volební období

2014

PODVÝBOR PRO PODNIKATELSKÉ PROSTŘEDÍ

ZÁPIS
z 3. schůze konané v úterý 7. října 2014 v místnosti č 306, 13:00h

přítomní poslanci: Ing. Josef Hájek, Martin Novotný, Ing. Petr Kudela, Ing. Ivan Pilný,
                                prof. Ing. Karel Rais, CSc.    
                               
omluvení poslanci: Ing. arch. Jaroslav Klaška, Ing. Květa Matušovská , Ing. Pavlína Nytrová

pozvaní hosté:   

První blok programu

Roman Pommer, viceprezident Hospodářské komory ČR ,doc. Ing. Karel Havlíček, Ph. D., MBA
předseda  představenstva  Asociace  malých  a  středních   podniků  a  živnostníků,  MVDr.  Milena
Vicenová,  TA  ČR,   Ing.  Ondřej  Votruba,  gen.  ředitel  CZECHINVEST,  Vojtěch  Rajtr,
CZECHINVEST, Ing. Jiří Plachý, ředitel legislativy OÚHS, Ivan Kubányi  TESCO, Ing. Vladimír
Bártl, MBA, MPO ČR, PhDr. Jan Vaculík, RV PSP                      

Druhý blok programu

Ing.  Marta Nováková, prezidentka Svazu obchodu a cestovního ruchu, JUDr. Igor Kremla,Svaz
obchodu cestovního ruchu ČR, Bohuslav Navrátil, Svaz obchodu cestovního ruchu ČR, Ing. Michal
Simkanič, Jiří Plachý, ředitel legislativy OÚHS, Ivan Kubányi  TESCO, Ing. Vladimír Bártl, MBA,

MPO ČR, PhDr. Jan Vaculík, RV PSP                                                                       
 
návrh programu:

1. Přivítání, schválení programu
2. Aktuální problémy podnikatelského prostředí v ČR - diskuse
3. Připravovaný zákon o významné tržní síle - pohled malých a velkých hráčů v potravinářském  
obchodě      
4. Plán činnosti podvýboru na nejbližší období
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Předseda  podvýboru pro podnikatelské prostředí pan Martin Novotný (dále jen předseda )
přivítal přítomné hosty  a členy podvýboru a vyzval ke schválení programu (schváleno 4:0). Dále
konstatoval, že na tomto podvýboru je je prostor pro dlouhodobější a obecnější věci, které je možno
projednat  s  předstihem-  témata  týkající  se  podnikatelského  prostředí,  která  teprve  čekají  na
legislativní rámec. Proto by rád zval na jednotlivá jednání podvýboru zástupce organizací, kterých
se tato témata týkají. Poté poděkoval za účast všem hostům zasedání a jednotlivé hosty přivítal a
představil. Dále předal slovo předsedovi HV panu Ing. Ivanu Pilnému.

Předseda HV  krátce shrnul svojí představu o tom, co může podvýbor udělat na půdě PS pro
podnikatelské  prostředí  –  „  role  státu-  nepřekážet“.  Stát  by  měl  vytvářet  předvídatelné
podnikatelské  prostředí  a  být  katalyzátorem investic  v  oblasti  komodit  i   v  oblasti  geografické
(Čína). Samotný HV by pak měl být odpolitizovaným facilitátorem mezi jednotlivými rezorty, jako
výbor se specifickým postavením.

         Předseda předal slovo viceprezidentovi Hospodářské komory ČR, který přednesl příspěvek ve
kterém zmínil  změny v předsednictvu HK s důrazem na prestiž  a vážnost HK v souvislosti  se
spolky. Dále poukázal na platbu DPH ze zaplacených faktur.

       Předseda předal  slovo  předsedovi představenstva Asociace malých a středních  podniků a
živnostníků. Předseda asociace seznámil přítomné s tím, že preference v rámci současné koalice
sestavili  do  „Prioritního  desatera  podpory  malých  a  středních  podniků“  (viz  příloha  č.  1).  Na
základě tohoto plánu jednali s jednotlivými příslušnými zástupci – 80% může být splněno zejména
v oblasti středně velkých společností.  V rámci sociálního smíru se snaží udržet stávající podmínky
pro OSVČ. Dále zmínil doporučení pro elektronickou evidenci tržeb (cca 400 tis. míst – rok 2017)-
nemělo by být zjednodušováno a realizováno jen během jednoho roku. Dále varoval před možností
zneužití  institutu nespolehlivého plátce -  černá listina.  Také poznamenal,  že systémová podpora
podnikání by měla být více koordinována.

        Diskuze hostů a členů podvýboru.

Předseda ještě jednou poděkoval všem hostům, kteří přispěli k prvnímu tématu a vyhlásil 5ti
minutovou přestávku.
           
            Předseda přivítal a jednotlivě představil hosty druhého bloku jednání podvýboru a dále 
představil téma  zákona „významné tržní síly“ - regulace vztahů mezi dodavateli a odběrateli a 
předal slovo řediteli legislativy OÚHS, který zmíněnou legislativu připravuje.

             Pan ředitel popsal genezi novely Zákona o tržní síle, která není prvním pokusem a zaměřuje
se zejména na technické záležitosti.

      Předseda   předal  slovo  prezidentce  Svazu  obchodu  a  cestovního  ruchu,  která  zmínila
rozporuplný vznik výše zmíněné novely s důrazem na nemístnou regulaci. Dále pak zmínila, že by
rádi zrealizovali  seminář v PS na dané téma pro možnost širší diskuze.  Následně předala slovo
právnímu zástupci jejich organizace s prezentací právních připomínek a rozboru stávající situace a k
novele tohoto zákona (viz příloha č.2) .                                                                                   
                                                                                                   
Diskuze hostů a členů podvýboru.

             Předseda poděkoval všem přítomným hostům a rozloučil se s nimi.

             Členové podvýboru se shodli na datu příštího zasedání podvýboru- 11. listopadu , 
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13:00h, alt. 13. listopadu 13:00h. Poté předseda poděkoval všem přítomným a ukončil jednání 
podvýboru.

Zvukový záznam z jednání je k dispozici v HV.

Zapsala : Soňa Hyská

     

     Josef HÁJEK                                                                                              Martin NOVOTNÝ
    místopředseda                                                                                              předseda podvýboru
a ověřovatel podvýboru

                                                                                                                          Praha 15. října 2014 
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